
 

VERSLAG 
ALGEMENE LEDENVERGADERING 

ZATERDAG 2 FEBRUARI 2019 

DENKSPORTCENTRUM LEIDEN 

 

 

AANWEZIG (volgens de getekende presentielijst) 

 

Leden van het districtsbestuur en districtsfunctionarissen 

Egbert Sneller, voorzitter    Simon van Kins, penningmeester 

Truus van der Spek, secretaris    Henk Wijzenbroek, clubadviseur 

Anja Koning, onderwijsadviseur   Peter Jansen, DKL a.i., webmaster 

 

Leden van verdienste 

Leen Sijpesteijn  

      

Leden van districtscommissies (TC, Kascommissie, Protestcommissie, Commissie Jeugdbridge) 

Yordi Schouten, Technische Commissie  Bert Houtman, lid Protestcommissie    

Sean Adams, lid Jeugdcommissie   Leo Huvers, lid Jeugdcommissie    

Sjaak Geerlings, lid Kascommissie 

 

Vertegenwoordigers van de verenigingen  

35 deelnemers van 24 clubs (zie bijlage 1) 

 

AFWEZIG MET BERICHT VAN VERHINDERING:  

21 clubs (zie bijlage 1)  

Lid van verdienste Cees Varkevisser 

 

AFWEZIG ZONDER BERICHT VAN VERHINDERING: 

Vertegenwoordiger van de Nederlandse Bridgebond 

3 clubs (zie bijlage 1) 

 

 

1. OPENING, VASTSTELLING AGENDA EN MEDEDELINGEN 

De voorzitter memoreert het verlies van DKL Marcel Felix en vat nogmaals zijn verdiensten samen voor het 

district. Er volgt een minuut stilte.  

 

De vergadering gaat akkoord met de voorgestelde agenda. Er zijn geen mededelingen. 

 

2. GOEDKEURING DIVERSE VERSLAGEN EN BEGROTING 

a. Verslag van de algemene vergadering van 10 februari 2018. Ron Bosman (De Sleutels) wijst erop dat de 

verwijzing onder punt 7 naar punt 3 moet zijn punt 5. Het verslag wordt goedgekeurd.  

b. Activiteitenverslag. Joop Kroesbergen (Rijnland) vraagt of het geringere aantal deelnemers aan de 

Hutspotdrive te wijten is aan het forse inschrijfgeld. Dat is echter niet verhoogd. Het district fungeert 

overigens uitsluitend als kassier (Wim van den Berg is de organisator.) Een grotere opzet zou aantrek-

kelijk kunnen zijn, maar het bestuur heeft hiervoor geen capaciteit. Koen Wagner (PAS) suggereert 

sponsors te zoeken (dan wel zelf als district als sponsor te fungeren). Volgens Leo Huvers (Crash) 

speelt de keuze van de ambiance wellicht een rol. Fred Hurkmans (de Meerbridgers) wil dat duide-
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lijk(er) wordt dat Romano de Bock de Hunebedtrofee als lid van De Meerbridgers heeft gekregen voor 

zijn activiteiten voor jeugdbridge. Het verslag wordt goedgekeurd.  

Actie 1: Het districtsbestuur onderzoekt met WimvdB of sponsoring door 3 oktobervereniging of anderen een optie 

is en wat een goede ambiance is. 

c. Financieel verslag. De penningmeester licht de cijfers van 2018 kort toe. 2018 was een bijzonder jaar door 

een subsidie van € 7.800 van de stichting Carolusgulden en door het lustrum. De subsidie is bestemd 

voor het project Denken en Doen in 2019 en 2020 (zie punt 5d) en geboekt als voorziening. Tussentijds 

moet verantwoording worden afgelegd over de besteding. Voor het lustrum was € 2.500 begroot. Er is 

€ 2.209 uitgegeven. De verhuur van het materiaal bracht € 500 op (=8% rendement). De districts-

wedstrijden gingen niet door vanwege gebrek aan belangstelling. Frans van Rijn (Rookvrij Troef) 

vraagt of er inspanningsverplichtingen tegenover de subsidie staan. Ja, zie verder punt 5d. Sjaak Geer-

lings doet namens de Kascommissie verslag (zie bijlage 2). Hij geeft aan dat er € 1.575 meer eigen 

vermogen is. De vergadering keurt het financieel verslag goed en verleent decharge aan het bestuur.  

d. Begroting 2019. De begroting wordt goedgekeurd. 

 

3. VERKIEZING VAN EEN LID VAN DE KASCOMMISSIE 

In 2018 bestond de Kascommissie uit de heren Hoefsloot en Geerlings. In 2019 zijn dit de heren Geerlings en 

Serdijn. Paul Smit (ADG) stelt zich op verzoek – staande de vergadering – kandidaat als reservelid. De 

vergadering stemt in met zijn benoeming.  

  

4. ONTWIKKELINGEN JEUGDBRIDGE 

Sean Adams van de commissie Jeugdbridge geeft een toelichting op de ontwikkelingen bij Jeugdbridge 

(voorzitter Guido Scholtes is verhinderd).  

 Er zijn inmiddels zeven kernen waar jeugdbridge wordt gespeeld. Dit jaar wordt het 1000e minibridge-

diploma uitgereikt (bovenbouw basisschool). 

 Op de middelbare scholen blijft het moeilijk lessen te organiseren. Romano de Bock verzorgt al drie jaar 

lessen in de onderbouw van het Herbert Vissercollege in Nieuw-Vennep; leerlingen kunnen daar bij het 

vak Talentontwikkeling kiezen voor bridge. Januari dit jaar is gestart met lessen op het Bona-

venturalyceum in Leiden.  

 De lustrumdrive voor minibridge (40 deelnemende kinderen!) leverde circa 10 kinderen op voor de 

drie minibridgelessen in Leiderdorp in januari en februari.  

 Idealiter komt er een jeugdbridgecluster in ieder dorp/iedere stad in het district en is er een bestuurslid 

Jeugd binnen ieder clubbestuur, die als contactpersoon kan fungeren. Tot nu toe hebben alleen LBC en 

Bodegraven-Reeuwijk zo’n bestuurslid. HJB is ermee bezig. PAS en Crash achten dit zeker zinvol. Sean 

geeft aan dat je niet zelf actief hoeft te zijn, in principe fungeert een dergelijk (bestuurs)lid als 

intermediair naar de Jeugdcommissie. Ada Lagro (Bodegraven Reeuwijk) houdt een warm pleidooi 

voor deze aanpak. Zij is voorzitter Jeugdbridge. Zij gaan zelf naar scholen en werken met talloze 

vrijwilligers. Het is veel werk, maar het werkt wel. Je moet basisscholen actief zelf benaderen is haar 

advies. Vorig jaar gaven zij vier lessen aan 32 cursisten uit groep 7/8 (de hele klas). 24 cursisten wilden 

doorgaan. Inmiddels gaan er ook vier cursisten naar de centrale training in Utrecht. Na drie jaar wordt 

het 500e diploma uitgereikt in Bodegraven/Reeuwijk. Henk Wijzenbroek geeft aan dat in Noordwijker-

hout ook is gestart met jeugdbridge; in Alphen en Leiderdorp wordt op 7 scholen bridgeles gegeven. In 

Wassenaar ging de coördinatie via Jeugdwelzijn; een directe benadering van de scholen lijkt beter. 

Henk van der Hoeven (Gezelligheid Troef Wassenaar) beaamt dit: je kunt beter de scholen zelf actief 

benaderen en niet wachten op vrijwillige aanmelding van kinderen. Sean Adams vindt de benoeming 

van een bestuurslid Jeugd juist ook een goed idee om (als ‘bijvangst’) ouders van bridgende 

basisschoolleerlingen aan het bridgen te krijgen. Leo Huvers als medelid Jeugdcommissie beaamt het 

belang van deze structuur. Het gaat erom “de honken bezet te houden”. De Jeugdcommissie 

onderhoudt dan wel de contacten met de ‘trekker’ in het dorp. Ada Lagro geeft aan daar goede ervarin-

gen mee te hebben: zij nodigde ouders van kinderen uit na afloop van het schoolkampioenschap bridge 

(in de trouwzaal van het gemeentehuis) te komen kijken en zo ook ouders te stimuleren op bridgeles te 

gaan. Truus van der Spek (ADG) geeft aan dat de Leidse bridgeclubs een samenwerkingsverband 

hebben opgericht, juist ook om jeugdbridge op de agenda te krijgen; niet iedere club hoeft zelf het wiel 

uit te vinden. Ook Henk Wijzenbroek benadrukt hoe belangrijk het is een bestuurslid Jeugd te 

benoemen. In antwoord op een vraag van Sjaak Geerlings geeft hij aan dat er een starterssubsidie is van 
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de NBB (3 x € 200 per jaar), het district kan ook wat doen en uiteraard de clubs zelf. Sean biedt 

nogmaals de steun aan van de Jeugdcommissie. Noot secretaris: navraag leert dat twee mensen Sean hebben 

benaderd tijdens/na de vergadering. 

 

5. PROGRAMMA VAN ACTIVITEITEN IN 2019 

a. Voorzitter 

De voorzitter geeft aan dat 2019 (in tegenstelling tot 2018) een ‘standaardjaar’ zal zijn. Het district wil de 

strijd om de Cees Varkevissertrofee op 31 maart dit jaar in het DSC als volgt organiseren: van half 11 tot 

circa half 1 ‘gehusseld’ paren, warme lunch verzorgd door Stephan Bal, daarna nogmaals 2 uur paren op 

sterkte naar aanleiding van de uitslag van de ochtendzitting en tot slot een borrel met happen. We hopen 

op minimaal drie paren per club. Er wordt nog gekeken of er een klassement per club kan worden gemaakt, 

waarbij de trofee naar de sterkste club gaat; daarbij wordt dan wel rekening gehouden met de kracht van de 

club (soort handicap dus). De uitnodigingen gaan over twee weken de deur uit. Egbert Sneller (de 

voorzitter) fungeert als trekker, Henk Wijzenbroek adviseert. Oproep aan allen: maak reclame! 

 

b. DKL a.i. (Peter Jansen) 

De deelname aan de externe viertallen in het district is vrij constant. Het is bijzonder teleurstellend dat de 

gemengde paren en de seniorenparen gecanceld moesten worden door gebrek aan belangstelling, zeker nu 

de inrichting van met name de seniorenparen gebaseerd was op de uitkomsten van de enquête. Hij 

overweegt nu beide competities eendaags te houden. Ivo Kwakernaak (PAS) geeft aan dat de drives wel 

goed lopen en adviseert het district meer eendaagse drives te organiseren. Anja Koning geeft aan dat het 

district overweegt de organisatie van de Barre Wintertocht over te nemen. Koen Wagner (PAS) stelt een 

combinatie van drives en competities voor. Volgens Yordi Schouten (PAS) stuit dit op bezwaren van de 

NBB. Hij denkt aan een gemeenschappelijk klassement voor diverse drives. Misschien speelt een rol dat 

mensen zich sowieso kunnen opgeven voor (o.a.) de landelijke finales van de gemengde paren en van de 

seniorenparen en het district deze ‘selectierol’ niet meer vervult? Het district krijgt daardoor geen 

inschrijvingen meer van enthousiastelingen die zich hiervoor wilden plaatsen. 

Actie 2: het district zet dit (nogmaals) op de districtsagenda en komt met een of meer voorstellen. 

 

c. Onderwijsadviseur (Anja Koning) 

 Op 6 april is de Toekomstdrive. Ook de kinderen die al boekje een geleerd hebben, kunnen meedoen 

aan de toekomstdrive. Anja wil een aparte lijn voor minibridgers, te organiseren door de Jeugd-

commissie. 

 In 2019 komen er wederom SPO-cursussen (spelpeilontwikkeling). André van Herel heeft in 2018 drie 

cursussen verzorgd in Alphen (dit jaar waren er geen cursussen in de Bollenstreek, wegens jarenlang 

onvoldoende belangstelling, helaas). 

 Ook de BVC-cursus gaat dit jaar door, datum volgt. 

 De cursus voor het nieuwe rekenprogramma (4.0) gaat ook door, maar we wachten tot er wat meer 

ervaring is met het programma. Oproep aan allen: geef problemen met rekenprogramma door aan Anja.  

 

d. Jeugdbridge en clubondersteuning (Henk Wijzenbroek) 

 De gelden van de stichting Carolusgulden zijn bestemd voor haalbaarheidsonderzoeken voor ‘Denken 

en Doen’ (circa € 600 per gemeente in het district). Denken en Doen is een samenwerkingsverband 

tussen de NBB en gemeenten en richt zich op 60+’ers, met name om eenzaamheid onder ouderen te 

bestrijden. Er heeft zich inmiddels één projectleider aangemeld. Henk zelf heeft er nog twee gevonden. 

In vier gemeenten start het project: in Bodegraven is de brief naar de gemeente gestuurd, daarna 

volgen Noordwijk/De Zilk/Noordwijkerhout, Wassenaar en Alphen. De gemeente schrijft alle senioren 

aan. De doelgroep is immens (bijvoorbeeld alleen al in Noordwijk e.o. 3.000 ouderen).  

 De zoektocht naar een stagiair voor de uitvoering van de haalbaarheidsonderzoeken heeft nog geen 

resultaat opgeleverd.  

 Na het haalbaarheidsonderzoek wordt een projectplan opgesteld. Een project duurt ca. 2 jaar.  

 Eventueel extra benodigde gelden zijn als volgt te genereren: deelnemers een kleine bijdrage vragen 

(bijvoorbeeld € 3), gemeente aanschrijven of een beroep doen op de stichting Carolusgulden.  

 Henk zoekt vrijwilligers voor zijn project. Hij somt nogmaals de voordelen op: je krijgt mensen die 

passen binnen reguliere verenigingen, of mensen (30 à 40) die zelf een entiteit vormen of mensen die 

mailto:secretaris@bridgedistrictleiden.nl


4 

 

Secretariaat: T. van der Spek Homeruslaan 12, 2341 AL Oegstgeest T: 06 228232271  E: secretaris@bridgedistrictleiden.nl  

drie à vier dagdelen willen bridgen op een reguliere club. Wel zal het van belang zijn een nieuwe 

omgeving te creëren voor deze doelgroep (rustiger speeltempo, minder spellen, meer gericht op sociale 

contacten).  

 Annalies Doodhagen (Alphen) memoreert de succesvolle oprichting op basis van dit project van 

bridgeclub ’t Gilde. Daar spelen 16 mensen.  

 Ron Bosman (De Sleutels) wil weten of de oorspronkelijke doelstelling van ‘Denken en Doen’ 

(bewegen) nog een rol speelt. Henk geeft aan dat sommige clubs eerst gymmen, maar het accent ligt nu 

op doen = bridgen.  

 Ada Lagro (Bodegraven) vraagt zich af hoe buddybridge werkt. Henk geeft aan dat er geen sprake 

hoeft te zijn van één-op-één buddyschap; buddy’s kunnen meer spelers hulp bieden. 

 Oproep aan allen: geef je op als projectleider of ga ernaar op zoek! Melden bij Henk.  

 

6. WVTTK EN RONDVRAAG 

LBC stelt voor dat het bestuur van het district Leiden contact opneemt met het bestuur van het district Den 

Haag om te onderzoeken of het mogelijk is samen externe parencompetities te organiseren. Een tweede 

mogelijkheid is het bestuur van het district Den Haag te vragen of leden van het district Leiden mogen 

meespelen in het district Den Haag.  

Actie 3: het districtsbestuur neemt contact op met de districtsbesturen Den Haag en Delft over de samenwerkings-

optie.  

Yordi Schouten (PAS) geeft aan dat spelen in een ander district nu al mogelijk is, dus ook als je niet in het 

district woont of speelt, mits je hiervoor toestemming vraagt en krijgt van de DKL uit het desbetreffende 

district.  

 

BC Lisse stelt voor de opzegging van leden pas aan de NBB door te geven aan het eind van het boekjaar 

(onder meer om dat gedoe met die € 0,50 voor deelname aan drives e.d. te voorkomen). Henk Wijzenbroek 

geeft aan dat een lidmaatschap sowieso voor het hele boekjaar geldt volgens de NBB. Volgens Ron Bosman 

(De Sleutels) is wachten met opzeggen niet handig, omdat je als club per maand aan de NBB afdraagt. De 

Sleutels restitueert het ‘niet opgebruikte’ lidmaatschapsgeld. Ook volgens Joop Kroesbergen (Rijnland) is 

direct afmelden goedkoper voor een club. Sjaak Geerlings (Het Juiste Bod) vindt (met anderen) de afdracht 

aan de NBB maar een kromme regeling.  

Actie 4: Henk Wijzenbroek geeft nog een keer door aan de Bond dat die afdracht van € 0,50 geen goed idee is.  

 

Koen Wagner (PAS) wil weten of het districtsbestuur op de hoogte is van de perikelen van het DSC. Via de 

secretaris is dit het geval.  

 

Aad Kaandorp (Sassem Troef) bedankt het districtsbestuur voor zijn inzet. Hij benadrukt dat (anders dan 

sommige geruchten doen vermoeden) de bestuurlijke perikelen binnen Sassem Troef achter de rug zijn en 

dat de sfeer prima is.  

 

7. VASTSTELLING DATUM VOLGENDE ALGEMENE LEDENVERGADERING EN SLUITING 

De eerstvolgende algemene ledenvergadering staat gepland op zaterdag 8 februari 2020 om 13.00 uur. Om 

14.17 uur dankt de voorzitter de aanwezigen voor hun bijdragen. 

 

BESTURENDRIVE 

Na afloop van de vergadering vindt de besturendrive plaats met 14 paren. Winnaars zijn Andy Dijkstra & Jan 

Mensink van B.C. Merenwijk met ruim 60%. 
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BIJLAGE 1 Algemene Ledenvergadering 2 februari 2019, Presentielijst verenigingen 

 

NB: degenen die in een commissie zitten, zijn hier niet nogmaals genoemd. 

 

VERENIGING      NAAM  

9002 Bridgeclub Bodegraven-Reeuwijk   Ada Lagro-Voordouw  

9003 Bridgeclub De Sleutels    Ron Bosman  

9004 Bridgeclub Alkemade    Afgemeld 

9005 Bridgeclub De Vuurbaak    Afgemeld  

9006 BV Woubrugge     Geen reactie ontvangen 

9007 Bridgeclub De Slempempers  Maréne van Smoorenburg en L. van Bezauw 

9008 Bridgeclub Het Juiste Bod    Sjaak Geerlings  

9010 Bridgeclub De Brug    Arie van der Plas 

9012 Boskoopse Bridgeclub    Afgemeld  

9013 Bridgeclub Rijnland    Joop Kroesbergen 

9014 Bridgeclub Rijnsburg    Afgemeld  

9015 Leiderdorpse Bridgeclub    Nol Monster en Irene Barnhoorn 

9016 Bridgeclub Gezelligheid Troef Wassenaar  Henk van der Hoeven 

9017 Bridgeclub Sassem Troef    Tineke Klaver en Aad Kaandorp 

9018 Kaagse Bridgeclub     Afgemeld  

9019 Bridgeclub Nieuwkoop    Ton Thoma en Betty van Veen 

9020 Bridgeclub Lisse     Harry Pieterse 

9022 Bridgeclub ’77 Voorhout    Afgemeld 

9023 Bridgeclub V.O.G.     Jan Landkroon en Hetty van der Zwan 

9024 Bridgeclub De Meerbridgers   Fred Hurkmans 

9025 Bridgeclub Het Anker    Perry Cras 

9027 Bridgeclub A.D.G.     Paul Smit 

9028 Bridgeclub De Schelft    Afgemeld 

9029 Bridgeclub Pelikaanhof All Stars   Koen Wagner en Yvo Kwakernaak 

9030 Warmonder Bridgeclub    Afgemeld 

9031 Bridgeclub Sans Dispute    Afgemeld  

9032 Bridgeclub Oude Rijn    Afgemeld  

9033 Bridgeclub Castellum    Afgemeld 

9035 Bridgeclub Scylla     Afgemeld 

9038 Bridgeclub De Schrandere Vos   Afgemeld 

9039 Bridgeclub De Wasbeek    Sjaak van Kesteren 

9040 Bridgeclub Crash     Cécile Soethout 

9041 Bridgeclub ’86 Leimuiden    Roelie Everts 

9044 Recreatie Bridge Alphen    Annalies Doodhagen en Joop Wijs 

9045 Bridgeclub Rijnwoude    Afgemeld 

9046 Bridgeclub N.B.V. de Dummie   Afgemeld 

9047 Bridgeclub Rookvrij Troef    Frans van Rijn en Aad Anker 

9049 Bridgeclub Het Groene Hart   Afgemeld 

9051 Bridgeclub De Merenwijk    Andy Dijkstra en Jan Mensink  

9052 Bridgeclub Idéfix     Egbert Sneller 

9053 Bridge Sociëteit Schoppen Aas   Afgemeld 

9054 Bridgeclub Woubridge    Geen reactie ontvangen  

9055 K.B.O. Boskoop     Geen reactie ontvangen  

9057 Bridgeclub Kerk en Zanen    Afgemeld  

9058 SION bridgevereniging    Afgemeld 

9062 Bridgeclub Teylinger Soos    Afgemeld  
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9501 Bridgeclub Huis ter Duin    Afgemeld 

3002 Bridgeclub Groot Deijleroord   Maria Bellekom-Vogels 
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BIJLAGE 2 VERSLAG KASCOMMISSIE 

 
 
            
 
 

Aan de leden van het District Leiden en Omstreken 

van de Nederlandse Bridge Bond 

 

 

 

 

          

Leiden, 1 februari 2019, 

 

 

 

Betreft: Jaarrekening 2018 

 

 

Geachte leden, 

 

Op woensdag 9 januari hebben ondergetekenden, Sjaak Geerlings en Cor Hoefsloot, bij 

penningmeester Simon van Kins de financiële administratie van het District Leiden en Omstreken 

over het boekjaar 2018 gecontroleerd. 

 

De administratie van Simon van Kins is zeer verzorgd en geeft een getrouw beeld van de 

werkelijkheid. De presentatie, zoals vorig jaar is opgezet, is helder en heeft een duidelijke structuur. 

  

De kascommissie volgt de penningmeester om de subsidie van € 7.800 van de Stichting Carolusgelden 

als voorziening te boeken, hierdoor blijft het eigen vermogen meer stabiel.  

 

Door minder uitgaven en meer inkomsten is het resultaat over 2018 positief. Met een winst van € 1.575 

is het eigen vermogen vermeerderd van € 11.821 tot € 13.396. 

 

De kascommissie stelt de ledenvergadering voor het bestuur decharge te verlenen over het boekjaar 

2018. 

 

 

De kascommissie:  

 

 

 

 

 

Cor Hoefsloot        Sjaak Geerlings 
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